



## News from Russia Nachrichten aus Russland

*Olga „Bella“ Kravchenko,  
EAASDC Representative for Russia  
representative.ru@eaasdc.eu*

Russia is a beautiful country – sang Dschinghis Khan in a well-known song. And many square dancers have seen it with their own eyes. Square dance is very popular also in Russia although not as widespread as in Western Europe.

Recently square dance was danced on the Red Square by many dancers from Germany and Russian clubs with the outstanding Swedish caller Hanna Tenenbaum.

In the fall, the traditional special “Golden Autumn” with the Czech caller Jirka Scobak will take place in the splendiferous St. Petersburg.

In June 2020, a workshop for callers and dancers will take place in Pskov. In addition, like every year in May the “Bernsteinfrühling” special will be celebrated in Kaliningrad.

In May of this year, we had in Kaliningrad 90 guests from Germany, the Netherlands and the USA and almost 90 guests from Russia. Callers were the well-known and well-loved callers Natalie and Arndt Lakermann and Gerhard Kamm.

In Russia we always also organize a supporting program besides the dancing and our friends told us bright-eyed at their goodbye: “This was so very beautiful, we must absolutely come back and bring our friends” Square dance brings people together and creates real friendships!

In May of next year, on the third weekend, we host in Kaliningrad again the “Bernsteinfrühling” with the famous American callers Ken Ritucci and Doren McBroom and our beloved Germ.an callers Natalie and Arndt Lakermann.

„Russland ist ein schönes Land“ - wie Dschinghis Khan in einem bekannten Lied sang. Und viele Square Dancer konnten das mit ihren eigenen Augen sehen! In Russland ist Square dance auch sehr beliebt, obwohl (noch) nicht so verbreitet wie in Westeuropa.

Vor kurzem wurde Square Dance in Moskau auf dem Roten Platz und im Gorky Park mit der hervorragenden Lady-Caller aus Schweden Hanna Tenenbaum getanzt, mit vielen Tänzern aus Deutschland und aus russischen Clubs. Im Herbst wird im prachtvollen Sankt Petersburg ein traditionelles Special „Golden Autumn“ mit dem Caller aus Tschechien Jirka Scobak.

Im Juni 2020 wird ein Workshop für Caller und Tänzer in Pskov sein. Und jedes Jahr im Mai wird in Kaliningrad „Bernsteinfrühling“ Special durchgeführt.

Im Mai dieses Jahres hatten wir in Kaliningrad fast 90 Gäste aus Deutschland, den Niederlanden und USA, und auch fast 90 aus Russland, mit den bekannten und beliebten deutschen Callern Natalie und Arndt Lakermann sowie Gerhard Kamm. Es wird in Russland immer neben dem Tanzen ein Rahmenprogramm organisiert, und unsere Freunde sagten uns beim Abschied mit glücklichen strahlenden Augen: „Das war so wunderschön, wir kommen unbedingt wieder und bringen unsere Freunde mit!“. Square Dance verbindet Leute und baut echte Freundschaften!

Im Mai nächsten Jahr, 2020, findet am dritten Wochenende in Kaliningrad wieder der „Bernsteinfrühling“ mit den berühmten Callern aus den USA Ken Ritucci und Doren McBroom, und aus Deutschland unsere liebe Natalie und Arndt Lakermann. Manchmal

Often we hear "Oh, we would love to come but it is sooo far away." Kaliningrad is not at all far, only 600 km from Berlin. It is the former East Prussia. So – if you want to experience something new and beautiful: our warm welcome to Russia. Since July of this year a free electronic visa for Kaliningrad has been introduced which means that your way to us has become easier. Info about this electronic visa available under <http://electronic-visa.kdmid.ru>. Unfortunately, at present, this exists only for the small Kaliningrad area, but it is planned for all of Russia.

Square Dancers from the "Koenigsberg Happy Cats" and from all Russian clubs are waiting for you and invite you to get to know Russia.

Translated by Ursula Kreis

hören wir: „Oh, wir möchten kommen, aber Russland ist sooo weit weg“. Kaliningrad ist nicht weit, nur ca. 600 km von Berlin entfernt, das ist das ehemalige Ostpreußen. Also, wenn Ihr was Neues und Schönes erleben wollt, herzlich willkommen in Russland! Und seit Juli dieses Jahres ist für Kaliningrad ein kostenloses elektronisches Visum eingeführt, das heißt, Euer Weg zu uns ist noch einfacher geworden! Info über das elektronische Visum unter <http://electronic-visa.kdmid.ru>

Leider gilt das zurzeit nur für das Kaliningrader Gebiet, aber in Zukunft ist so ein Visum für ganz Russland geplant.

Square Dancer aus dem Club „The Königsberg happy cats“ und aus allen russischen Clubs freuen sich auf Euch und laden ein, Russland kennenzulernen!



*Olga „Bella“ Kravchenko, EAASDC Representative for Russia*



*Amber Spring / Bernsteinfrühling 2019*

